
    

 
Alueellisen ohjausryhmän kokous 

 
 

 
 

Keski-Pohjanmaan ohjausryhmä 

 
Kokous 1 / 2020     Asialista / Esityslista     
 

Aika:  Perjantai 7.2.2020 klo. klo 10.00 – 12.00    
Paikka:  Yritystalo Evald, 3. krs, kehittämisyksikön kokoustila 
 
Läsnä: 
Tarja Oikarinen-Nybacka, Soite, puheenjohtaja  
Marja Paananen, Soite    
Anne Sormunen, Keski-Pohjanmaan liitto   
Pirjo Forss – Pennanen, Centria amk 
Sirpa Nevasaari, Kosti ry / Silta  
Heikki Aspfors, KPSPY ry    
Sanna-Mari Levijoki, Kokkotyö Säätiö s.r.  
Tuija Tuorila, Ventuskartano ry  
 
Arto Rautajoki, SONet BOTNIA, kehitysjohtaja, esittelijä  
Henri Nevalainen, hanketyöntekijä  
Iiris Jurvansuu, SONet BOTNIA ja Soite, esittelijä ja sihteeri 
 
Poissa  
Jussi Salminen, Soite 
Tanja Witick, Soite 
Leena Sundell, KPedu  
Niina Rantamäki, KYC  
 
 
Asialista   

1. Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 
2. Esityslistan hyväksyminen 
3. Edellisen pöytäkirjan hyväksyminen 
4. SONet BOTNIAn tiedotusasiat ja kansallinen oske-kehittäminen 
5. PRO SOS –hankkeen tulokset ja niistä jatkuva kehittämistyö Soitessa  
6. SONet BOTNIAn toimintakertomus 2019  
7. Tulevaisuuden sote-keskus –hankkeen valmistelu    
8. Katsaukset osallistujien organisaatioiden ajankohtaistilanteeseen 
9. Tiedoksi  
10. Kokouksen päättäminen  
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1 § Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 
Esitys: Puheenjohtaja avaa kokouksen ja todetaan läsnäolijat. 
Päätös: Puheenjohtaja avasi kokouksen. Todettiin läsnäolijat.  
 
2 § Esityslistan hyväksyminen  
Esitys: Hyväksytään kokouskutsun esityslista. 
Päätös: Hyväksyttiin esityslista.  
 
3 § Edellisen pöytäkirjan hyväksyminen 
Esitys: Hyväksytään edellisen kokouksen 6-2019 pöytäkirja. 
Päätös: Hyväksyttiin esityksen mukaisesti.  
 
LIITE 1: Pöytäkirja kokouksesta 6 - 2019 
 
4 § SONet BOTNIAn tiedotusasiat ja kansallinen oske-kehittäminen  
Kehitysjohtaja Arto Rautajoki esittelee SONet BOTNIAn ja sosiaalialan osaamiskeskuksien ajankohtaisia 
asioita. Tiedotusasioissa mm. vuoden 2020 valtionavustus 248 920 euroa sekä pohjoismaiseen 
erityistehtävään 22 875 €. Valtionavusta valmistellaan ostopalvelusopimus ylläpitäjätahojen kesken. 
Keskeinen ajankohtainen teema on Tulevaisuuden sote-keskus –ohjelman valmistelu, rakennerahan sekä 
erillisrahoitusten haku. Toimintasuunnitelma 2020 – 2021 on tulossa maaliskuun johtoryhmän kokoukseen. 
Uuden johtoryhmän nimeäminen käynnistyy huhtikuussa ja puheenjohtajuus siirtyy Soitelle. Tarkempi 
esittely liitteen ppt-esityksessä.  
Esitys: Ohjausryhmä käy keskustelun alustuksen asioista. Merkitään tiedoksi ohjausryhmälle. 
Päätös: Merkittiin tiedoksi ohjausryhmälle.  
Liite 2: SONet BOTNIAn tiedotusasiat ja kansallinen kehittäminen, Arto Rautajoki 
 

5 §  PRO SOS –hankkeen tulokset ja niistä jatkuva kehittämistyö Soitessa  
Palvelualuejohtaja ja alueohjausryhmän jäsen Marja Paananen esittelee PRO SOS –hankkeen tulokset ja 
niiden pohjalta jatkuvan aikuissosiaalityön kehittämistoiminnan. Soitessa on käynnistynyt juurruttaminen 
kärkiteemoissa: Palvelutarvearvio, Sosiaalinen kuntoutus ja jalkautuva sosiaalityö ja Taloussosiaalityö. 
Näihin liittyviä käytännön toiminnan muutokset on kuvattu tarkemmin liitteessä PRO SOS  tulokset ja 

prezistä:  https://prezi.com/view/56sqs7fmMmkyQIRCv2HC/ 
 
Esitys: Ohjausryhmä käy keskustelun esittelyn pohjalta. Merkitään tiedoksi ohjausryhmälle. 
Päätös: Ohjausryhmä totesi hankkeen konkreettiset tulokset käytännön aikuissosiaalityössä. Merkittiin  
             tiedoksi ohjausryhmälle.  
Liite 3: PRO SOS tulokset, Marja Paananen 
 
6 § SONet BOTNIAn Keski-Pohjanmaan toimintakertomus vuodelta 2019 
Vuoden 2019 toimintakertomuksen luonnos on valmisteltu alueohjausryhmän käsiteltäväksi.  
 
Liite 4 : SONet BOTNIAn KP:n toimintakertomus 2019  
 
Esitys: Ohjausryhmä käsittelee toimintakertomuksen kehittämissuunnitteljan esittelyn pohjalta. Tehdään 

tarpeelliseksi katsotut muutokset ja hyväksytään toimintakertomus 
 

Päätös:  Ohjausryhmä hyväksyi toimintakertomuksen todeten, että vuoteen sisältyi monipuolista toimintaa.  
 
7 §  Tulevaisuuden sote-keskus –hankkeen valmistelu Soitessa  
Alueohjausryhmän jäseniä ja kehittämissuunnittelija ovat mukana Keski-Pohjanmaan tulevaisuuden sote-
keskus –hankkeen valmistelussa. Kokouksessa esitellään ajankohtainen valmistelutilanne ja alustava 

https://prezi.com/view/56sqs7fmMmkyQIRCv2HC/
https://prezi.com/view/56sqs7fmMmkyQIRCv2HC/
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suunnitelma mukaan otettavista kehittämisteemoista. Hankkeeseen on tulossa ainakin muutama 
sosiaalipalveluja koskeva kehittämisosio.  
 
Esitys: Ohjausryhmä käy keskustelun esittelyn pohjalta ja esittää sosiaalialan osaamiskeskuksien kannalta 

huomioon otettavia asioita hankevalmisteluun välitettäväksi. 

Päätös: Ohjausryhmä totesi, että sosiaalihuollosta Tulevaisuuden sote-keskushankkeisiin liittyy ainakin 
sosiaalityötä ja lastensuojelun kehittämistä tukevia teemoja. Lisäksi ainakin lastensuojeluun on 
keväällä tulossa erillisrahoituksen haku. Merkittiin kehittämissuunnittelijan esittämä tilannekatsaus 
tiedoksi ohjausryhmälle. 

Liite 5: Tsotek –valmistelu 4.2.2020, Iiris Jurvansuu 
 
 
8 § Osallistujien katsaukset ajankohtaistilanteeseen 

 
Ventuskartano ry 
- Yhdistys valmistelee uutta toimintaansa. Mutta uudet säännöt ja uudenlainen toimintatapa voivat tulla 

voimaan aikaisintaan vuoden 2022 aikana. Ventuskartano ry tulee olemaan aktiivisesti mukana Pienten 
pohjalaisten päihde- ja mielenterveyspäivien järjestelyissä.  

Kosti ry:  
- OLKA –hanke: Uusia vapaaehtoisvalmennuksia: Ilona ja Toivo. Olka –palelua laajennetaan 

Lastensairaalan puolelle. Tila- ja viestintä –työryhmän kanssa ;miten OLKA tulee olemaan rakenteissa. 
Viestintä. Hyvin edennyt ja näkynyt toiminta. Centrian sairaanhoitaja- terveydenhoitaja- lähihoitaja –
opiskelijoiden sekä sosionomi –opiskelijoiden kanssa yhteistyö terveyskioskeissa.  

- Järjestökehittämis –hanke, Nuorten boosting, yms. hankevalmisteluja  
Centria 
- hankkeita, yhteistyötä, MONIOS –hankkeen uudelleen haku  
KPSPY ry 
- Tuore johtoryhmä 
- Toiminnanjohtaja Harri-Heikki Niemi, sosiaalisen kuntoutuksen johtaja (ent. työtoiminnanjohtaja) Sanna 

Manninen, Asumispalvelujohtaja Heikki Aspfors 
- Järjestetään toipumisorientaatio -koulutus yhdessä Pohjanmaan sosiaalipsykiatrisen yhdistyksen ja 

Buusti ry:n kanssa. 
- QuIRC-SA:n käyttöönotto. Standardoitu työkalu mielenterveyskuntoutujien kuntouttavien 

asumispalveluiden laadunmittaukseen https://quirc.eu/ . 
- Osallistavan kirjaamisen lisääminen. 
- 2-3 hankehakemusta. 
Kokouksessa: Käytiin pikainen kierros ja sovittiin katsauksien lähettämisestä sähköpostissa. 
 
Esitys: Käydään läpi ennalta lähetetyt ajankohtaiskatsaukset ja muut kokousajan puitteissa.  
Päätös: Merkitään tiedoksi ohjausryhmälle. 
  
9 § Tiedoksi 

 
1. Sosiaalityön tutkimuksen päivät 13.-14.2. 2020. Teemana Hyvinvointi 2020. 

 
2. 4.3.2020 SONet BOTNIAn SOS-Digi –teemailtapäivä klo 12-16, Yritystalo Evald, kokoustila Aava  
Ohjelmassa mm.  

 AVAIN –mittari, erityisasiantuntija Minna Kivipelto, THL,  

 Sosiaalihuollon asiakastietojen kirjaamisen kehittämiskäytännöt Kansa-koulu –hankkeen 
jälkeen, Päivi Niiranen, SONet BOTNIA  

 Muita mittareita, esim. RAI, Omaolo, Aikuisväestön hyvinvointimittari, ARVOA –mittari  

https://quirc.eu/
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 Suomi.fi –viestit -promo  

 ohjelma valmistuu myöhemmin 
 
 

3. Sosiaalialan ajankohtaisseminaari 18.3.2020 klo 12-15.45 
   www.chydenius.fi/maakuntaseminaari 

 
4. Pienet pohjalaiset mielenterveys- ja päihdepäivät XV Kokkolassa 4.-5.11.2020.  

 
Esitys: Merkitään tiedoksi ohjausryhmälle 
Päätös: Merkittiin tiedoksi ohjausryhmälle. 
 
10 § Kokouksen päättäminen  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.58. 
 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.chydenius.fi%2Fmaakuntaseminaari&data=02%7C01%7Canne.saarela%40centria.fi%7C1253fbb946c5441995af08d7aaff70c3%7Caccae6158d174ca5bfc5c8d799c2dc2e%7C0%7C0%7C637165886400523492&sdata=Rdo0iYJ71GTNGjSOrNnrQ6XlCf4GiED4ChfxdjxhrxU%3D&reserved=0

